
 فعالیت زیرپوستی رباخواران دیروز 
در قالب شرکت های کارگشایی امروز

 آلودگی تالاب گاوخونی 
به فلزات سنگین خطرناک

قدس گزارش می دهد یک مسؤول اعلام کرد
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بسته و سهمیه تمام شده است...

اصفهــان  هماهنگ کننــده دبیرخانه 
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متخصصان انجام داده ...
.......صفحه3 .......صفحه 2

»قـم«  نگـین جهانگردی مذهبی ایران
یک کارگردان سینما و تلویزیون:

 سرمایه گذاری دولت 
 در فیلمسازی 

ضعیف است

.......صفحه 2

سالانه 20 میلیون مسافر در ایام تعطیل به این شهر سفر می کنند 

.......صفحه 2 

.......صفحه 4

 مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب روستایی مازندران:

 آبرسانی با تانکر در مازندران 
قابل پذیرش نیست

ســاری - خبرنگار قدس: مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب روستایی مازندران گفت: آبرسانی با تانکر در 
استان های کویری امری بدیهی به نظر می رسد اما در 

مازندران قابل درک و پذیرش نیست. 
مجید عبداللهی با اشــاره به اینکــه بهره مندی از آب 
شرب روستایی در مازندران پایین تر از میانگین کشوری 
اســت، ابراز امیدواری کرد: با تلاش نمایندگان استان، 
اعتبارات صندوق توســعه ملی برای ســال آینده هم 
تخصیص یابد تا شــاخص بهره مندی از آب شرب در 

روستاهای مازندران نیز به میانگین کشوری برسد.
وی به جمعیت 45 درصدی روستاییان مازندران اشاره 
کرد و یادآور شــد: با احتساب جمعیت شناور، بیش از 
نیمی از مردم مازندران در روستاها زندگی می کنند و 
این درحالی است که بهره مندی از آب شرب روستایی 
در استان 71 درصد و پایین تر از متوسط کشوری است.
مدیرعامل آبفار مازندران بیشــتر مشــکلات در حوزه 
آبرسانی روســتایی را زیرساختی خواند و گفت: منابع 
زیرزمینی خوبی نداریم و در مناطق ساحلی، آب شیرین 
به شــور تبدیل می شود.عبداللهی اضافه کرد: ضرورت 
استفاده از آب های سطحی به عنوان منابع آبی پایدار 

بیش از هر زمان دیگری احساس می شود.
وی ادامه داد: با تخصیص اعتبارات صندوق توسعه ملی، 
خوشبختانه اجرای پروژه های نیمه کاره سرعت گرفت و 
اکنون 46مجتمع اولویت دار با بهره مندی 419 روستا و 
نیز 109 پروژه تک روستایی که در مجموع 528روستا 
را در بــر می گیرد در آینــده ای نزدیک از نعمت آب 

آشامیدنی بهره مند خواهند شد.

اصفهان با کمبود 12 هزار تخت 
بیمارستانی مواجه است

اصفهان - خبرنگار قدس: اســتاندار اصفهان گفت: 
این اســتان نیازمند 12 هزار تخت بیمارستانی است 
و چنانچه این شــمار تخت افزوده شــود به متوسط 
کشور می رسیم.رســول زرگرپور افزود: در اجرای طرح 
تحول سلامت در استان اصفهان تاکنون 650 میلیارد 
تومان در این بخش در اســتان هزینه شده ولی 220 
هزار مترمربع بازسازی ساختمان های قدیمی و ساخت 
ساختمان جدید را داشتیم وتا پایان سال جاری شمار 
تخت های بیمارستانی اســتان اصفهان 1200 تخت 
افزایش می یابــد.وی در خصوص روند رســیدگی به 
مشکل کارگران کارخانه پلی اکریل اظهار داشت: این 
واحد صنعتی به بخش خصوصی واگذار شــده  و دارای 
مشکلاتی اســت و ما در استانداری پولی نداریم که به 
کســی پرداخت کنیم.وی افزود: البته عده ای بدشان 
نمی آید که این کارخانه تعطیل شود و برای خودشان 
بازار گرمی کنند، چون واردات محصولات بی کیفیت 
هندی را به از پای درآمدن پلی اکریل ترجیح می دهند، 
اما کارگران پلی اکریل صبوری کنند و مطمئن باشند 

مشکلات آن ها برطرف می شود.

 مشارکت 190حامی نیکوکار بافقی 
در طرح محسنین 

بافق - خبرنگارقدس: مدیر کمیته امداد شهرســتان 
بافق گفت:هم اکنــون 190حامی نیکوکار، حمایت 92 

خانوار را در قالب طرح محسنین عهده دار هستند.
سید رضاهاشمی پور اظهار داشت: طی 9 ماهه نخست 
سال جاری حامیان بافقی با اهدای بیش از یک میلیارد  
و180میلیون ریال به خانواده های نیازمند در قالب طرح 
محسنین، رشــد 320 درصدی کمک های نقدی و غیر 

نقدی را نسبت به مدت مشابه سال گذشته رقم زدند.
وی افزود: 516 حامی نیکوکار نیز سرپرستی ایتام تحت 
حمایت کمیته امداد شهرســتان بافق را در قالب طرح 
اکرام عهده دار هستند، که بر اساس آن خیران می توانند 
با پرداخت حداقل 300 هــزار ریال به صورت ماهیانه، 
حمایت مادی و معنوی یک یا چند یتیم تحت پوشش را 

به عنوان فرزندان معنوی خود عهده دار شوند.

 لزوم راه اندازی خط کشتیرانی باری 
در مسیر چابهار- مسقط 

چابهار – خبرنگار قدس: رئیس اتاق مشترک بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران و عمان گفت: راه اندازی 
خط کشتیرانی باری بنادر چابهار - مسقط یک ضرورت 
ملی برای توسعه روابط تجاری میان ایران و عمان است.

ضرابی اظهار داشت: هم اینک میان بنادر چابهار و مسقط 
خط کشتیرانی مســافربری برقرار است و این اتاق برای 
توسعه روابط تجاری با عمان توانمندی ها و ظرفیت هایی 

را که در استان وجود دارد، معرفی می کند.
وی با بیان اینکه افزون بر یک میلیارد تن ذخایر معدنی 
در استان وجود دارد، ادامه داد: سیستان و بلوچستان با 
توجه به داشــتن 2 بندر مهم در امر صادرات به کشور 

عمان می تواند نقش بسیار خوبی ایفا کند.

 شرکت 5 هزار نفر از مردم یزد 
در جشنواره کتابخوانی رضوی 

یزد- خبرنگارقدس: دبیرجشنواره کتابخوانی رضوی در 
استان یزد گفت: درسال 95 بیش از 5 هزار نفر از مردم 
کتابخوان و فرهنگ دوســت استان، در قالب سه بخش 
مسابقه کتابخوانی ویژه کودکان، بزرگسالان و خانواده ها 

در این جشنواره شرکت کردند. 
رقیه دوســت فاطمی ها اظهارداشت: ششمین دوره این 
جشنواره در یزد به خوبی برگزار و نفرات برگزیده استانی 
این جشنواره نیز در سالروز میلاد باسعادت حضرت امام 
رضا)ع( در ویژه برنامه ای استانی مورد تقدیر قرار گرفتند.

 خانه گردشگری فرش 
در تکاب راه اندازی می شود

 ارومیه: معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت 
سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی 
از راه اندازی خانه گردشــگری فرش افشار در شهرستان 
تکاب خبر داد.محمد دهقان بیان کرد: امسال پیگیری 
ثبت جهانی برند فرش افشار تکاب توسط مرکز ملی فرش 

ایران در دستور کار قرار گرفته است.

 طلسم بهره برداری
 از بیمارستان اکبر 

 در دستان 
وزیر بهداشت

اصفهان  کارگردان با ســابقه ســینما و تلویزیون گفت: 
سرمایه گذاری در زمینه فیلمسازی ازسوی دولت و مسؤولان با 

ضعف ها و کمبودهای بسیاری همراه است...

.......صفحه 3

مهر- داراب: چشمه گلابی شهرستان داراب که 
از جاذبه های گردشگری و در گذشته منبع اصلی 
تأمین آب این شهر محسوب می شد، این روزها رو 

به خشکی رفته است.
»چشمه گلابی« در 17 کیلومتری غرب داراب از 
مناطق بکر و زیبا در استان فارس است که نه تنها 
تأمین کننده آب شرب این شهر محسوب می شود 
بلکه طبیعت زیبا و دلنشین آن می تواند این منطقه 

را به محیطی برای جذب گردشگر تبدیل کند.

 کاهش ۹۰ درصدی آب در چشمه گلابی
مدیرامــور آب شهرســتان داراب از کاهــش 90 
درصدی آب در چشــمه گلابی خبــر می دهد و 
می گوید: این چشمه سال 52 با 780 لیتربر ثانیه 
آب مورد نیاز مردم منطقه داراب را تأمین و به مرور 
در سال های پس از آن از شدت آب چشمه گلابی 
کاسته شده به نحوی که میزان آبدهی چشمه در 
سال 88 به 760 لیتر بر ثانیه، سال 91 به 650 لیتر 
بر ثانیه و در ســال 95 به 80 لیتر بر ثانیه کاهش 

یافته است.
ایوب ارجمند مزیدی بــه مهمترین عامل میزان 
کاهش آب چشــمه گلابی اشاره می کند و کاهش 
نــزولات جوی، خشکســالی های مــداوم، وجود 
چاه های غیر مجــاز و برداشــت های غیرمجاز از 

چاه های مجاز را از علل شدت کاهش میزان آبدهی 
چشمه گلابی عنوان می کند.

 بودجه ای که محقق نشد
فرماندار داراب اعتقاد دارد در گذشــته توجهی به 
چشمه گلابی نشده و چنانچه سالانه اعتباری اندک 
به آن اختصاص داده شــده بود شاید وضعیت این 

چشمه بهتر از شرایط فعلی بود.

عبدالرضا قاسم پور به لایروبی و دست کاری چشمه 
گلابی توسط افراد سودجو اشاره می کند و معتقد 
است کم آبی ســد رودبال نیز در کاهش آب این 

چشمه بی اثر نبوده است.
آنطور که فرماندار داراب می گوید ســال گذشــته 
اعتباراتی برای احیای پنج جاذبه طبیعی شهرستان 
در نظر گرفته شد که چشمه گلابی نیز از جمله آن 

بود که متأسفانه اعتبار آن تأمین نشد.

وی ادامه می دهد: امســال نیز بودجه ای برای این 
چشمه اختصاص دادیم که در صورت تأمین اعتبار 

می تواند گره گشای پاره ای از مشکلات آن باشد.
فرماندار داراب با اشــاره به اینکه در مجموع 140 
میلیون تومان برای چشمه گلابی و همین میزان 
نیز برای دیگر چشــمه های موجود شهرستان در 
نظر گرفته شــده اســت، بیان می کند: چنانچه تا 
پایان ســال نیمی از این اعتبار نیز تخصیص پیدا 
کند بلافاصله اقدامات احیا و زیباسازی چشمه های 

شهرستان را آغاز می کنیم.

 تخلیه روستاها به علت فرونشست
قاسم پور برداشت بی رویه آب را سبب فرونشست 
زمین در برخــی از نقاط این شهرســتان عنوان 
می کنــد و می افزایــد: ایــن امر ســبب تخلیه و 
جابه جایی روستای کوه سفید از توابع داراب شده 

و خدمات دهی به این منطقه امکان پذیر نیست.
وضعیت ناگوار بحران آب در اســتان فارس امری 
غیرقابل انکار بوده که روز به روز نیز به شــدت آن 
افزوده می شود. در شرایط فعلی که زنگ خطر فوق 
بحرانی شدن آب در فارس به صدا در آمده، توجه 
بیشتر مسؤولان کشور به این مقوله ضرورت دارد، 
در غیر این صورت باید منتظر ماند و شاهد تخلیه 

سایر روستاها به علت فرونشست زمین شد.

چشمه هایی که خشک می شوند
خطر در کمین چشمه گلابی داراب

خبرخبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

سوژه از شما / پیگیری از ما
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند  به منظور رفع مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 

خوانندگان  عزیز در  حوزه های شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .

لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.منتظر سوژه های شما از طریق سامانه پیامکی  هستیم.
شماره پیامک:   3۰۰۰723۰5

m i h a n @ q u d s o n l i n e . i r

 چهارشنبه 22 دی 1395
 12 ربیع الثانی 1438 11 ژانویه 2017  
سال سی ام  
شماره 8308  ویژه نامه 2701 

گزارش کوتاه 

راه دانا- بندرعباس  کشــاورزان، اجــرای خرید حمایتی 
نی برای تولید می دانند، زیرا فروش  گوجه فرنگی را تنها مُسَــکِّ
330 تومانــی بــه ازای هر کیلو گوجه فرنگــی جبران کننده 

هزینه های تولید نیست چه برسد، به کسب سود.
افزایش سطح زیر کشــت گوجه فرنگی از دلایل عرضه یکباره 
محصول در بازار عنوان می شود که به علت نبود تقاضای کافی 
در بازار، قیمت فروش گوجه فرنگی کشــاورزان به شدت افت 

کرده و از کیلویی 1100 به 200 تومان کاهش یافته است.
اســدپور مدیر ســازمان تعاون روســتایی هرمزگان از آغاز به 
کار 11 مرکز خرید حمایتی گوجه فرنگی در شهرســتان های 
بندرخمیر، پارســیان، میناب، بندرعباس و بستک خبر داد تا 

در راســتای حمایت از تولید به خریــد حمایتی این محصول 
اقدام کنند.

وی هــر کیلو گوجه فرنگی را 330 تومــان اعلام کرد و افزود: 
مبلغ مورد نظر پس از فروش و تأمین اعتبار در وجه کشــاورز 

پرداخت می شود.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا این قیمت جوابگو زحمت 
کشاورزان اســت؟ گفت: قیمت کم است و علت آن نیز اشباع 

بودن بازار است.
حتی کشاورزی گفته اســت: کامیونی پر از گوجه فرنگی را به 
تهران فرستادم ولی در کمال تعجب کیلویی 150 تومان از من 

خریداری شد.

خریدی که تنها نامش حمایت از گوجه کاران است 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
در گفت وگو با قدس مطرح کرد

آب منطقه ای 
به کشاورزان 

مشهدی 
سرطان 

می فروشد
مشهد   نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس گفت: 
سازمان آب منطقه ای خراسان رضوی در حال فروختن 
سرطان به کشاورزان است و من این موضوع را از طریق 

دادستانی درحال پیگیری هستم. 
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»قم« نگین جهانگردی مذهبی ایران
خبر

استان قم به دلیل وجود بارگاه   قم
ملکوتی حضرت معصومه)س( و قرار 
گرفتن در مســیر عبور 17 استان و هشت راه 
مواصلاتی کشورهمه ساله بیش از 70میلیون 
تردد خــودرو در محورهای مواصلاتی خود را 

تجربه می کند.
حضور مقام های عالی رتبه نظام در قم که به 
منظور دیدار با مراجع تقلید و عالمان برجسته 
به این شهر سفر می کنند و همچنین میلیون ها 
دلــداده و ارادتمند خاندان اهــل بیت)ع( به 
حساسیت و جایگاه این استان و شهر نسبت 

به سایر مناطق کشور افزوده است.
اســتان قم در گذشــته به دلیل قرار گرفتن 
در مسیر راه ابریشــم دارای اهمیت ارتباطی 
فراوانی بوده اســت و امروز هم به برکت وجود 
اماکن مذهبی همچــون حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران مورد 
توجه مســافران از نقاط مختلف ایران و حتی 

کشورهای مسلمان دیگر قرار گرفته است.
از همین رو ســالانه 20میلیون مسافر در ایام 
تعطیل ســال  بویژه تعطیلات نــوروز به این 
استان سفر می کنند تا به زیارت این دو مکان 

مقدس مشرف شوند.
در اســتان قم بیش از ۳17 مــورد تاریخی و 
مذهبی به ثبت رسیده که به لحاظ جهانگردی 

مذهبی دارای ظرفیت و جایگاه ویژه ای است.

 ترویج فرهنگ اهل بیت)ع(
معاون فرهنگی مجمع جهانی اهل بیت)ع( با 
بیان اینکه ساخت و ایجاد مجتمع های نمونه 
گردشــگری اســتان قم می تواند معارف اهل 
بیت را منتقل کنند معتقد اســت: مجتمع ها 
می توانند بــا توزیع بســته های فرهنگی به 
زبان های گوناگون معارف مکتب اهل بیت)ع( 

را ترویج دهند.
حجت الاســلام علیرضا ایمانــی مقدم بیان 
می کند: استان قم محور مواصلاتی 17 استان 
است که باید با ایجاد بسترهای مطلوب در بین 
زائران در راستای نشر معارف اهل بیت)ع( قدم 

برداریم.
وی با اشــاره به امضای تفاهم نامه همکاری 
مجمع جهانــی اهل بیت)ع( با انجمن صنفی 
گردشگری استان قم ادامه می دهد: این مجمع 
هزار و 700 عنــوان کتاب را به 56 زبان زنده 
دنیا تدوین کــرده که می تواند این کتاب ها را 
در اختیار مجتمع های گردشگری قرار دهد و 
ایستگاه های مطالعه در مکان های گردشگری 

عمومی و مذهبی راه اندازی شود.

 حرم مطهر مقصدگردشگران خارجی
مدیــرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری قم با بیان اینکه سالانه پنج میلیون 

و 500 نفر مســافر از کشورهای گوناگون وارد 
ایران می شوند، بیان می کند: بیش از نیمی از 
این مسافران زیارت حرم مطهر حضرت فاطمه 

معصومه )س( را در برنامه خود دارند. 
عیســی رضایی با اشــاره به اینکــه حضور 
گردشــگر در قم، گردش اقتصادی اســتان را 
رونق می بخشند یادآور می شود: گردشگری به 
عنوان بزرگترین و متنوع ترین صنعت در دنیا 
به شمار می رود زیرا این صنعت به عنوان منبع 
اصلی درآمد، اشتغال، رشد بخش خصوصی و 

توسعه ساختارهای زیربنایی 
به حساب می رود. 

وی با اشــاره به اینکه باید 
غیرایرانی  از ظرفیت طلاب 
برای معرفی اماکن زیارتی و 
گردشگری استان بهره ببریم، 
ادامه می دهد: در این استان از 
ملیت های گوناگون مشغول 
حوزه های  در  تحصیــل  به 
علمیه هستند که هر کدام 
به عنوان مبلغان و سفیرانی 
هستند که می توانند در کنار 
ترویج فرهنگ مذهبی ایران 
در کشورشان، زمینه حضور 
گردشگران را در این استان 

فراهم سازند. 
رضایی به توســعه زیرساخت های گردشگری 
در این اســتان اشــاره کــرده و می گوید: با 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی و ساخت و 
ســاز واحدهای اقامتی و پذیرایی باید ضمن 

رفع نیازهای گردشگران آنان را ترغیب و جذب 
کرد. 

وی با اشــاره به اینکــه 70 درصد تخت های 
اقامتی استان قم در اختیار گردشگران خارجی 
است، بیان می کند: در این استان شمار 10هزار 

تخت اقامتی دراختیار داریم.
به گفته وی، طرح ساماندهی زائران غیر ایرانی 

در دستور کار قرار دارد.

 قم مقصد گردشگران عراقی
معاون هماهنگی امور زائران 
اســتانداری قم با بیان اینکه 
هر سال حدود 2میلیون زائر 
غیر ایرانی به این شهر سفر 
می کننــد، می افزاید: حدود 
یک میلیون و ۳00 هزار تن 
از این شمار زائر تبعه کشور 

عراق هستند.
یونــس عالــی پور بــا بیان 
این که شــهر قم بــا وجود 
حضرت  ملکوتــی  بــارگاه 
معصومه)س(، مسجد مقدس 
جمکــران، مراجــع بزرگوار 
تقلید، علمــا و بقاع متبرک 
امامزادگان ظرفیت های زیــادی دارد، یادآور 
می شود: متأسفانه زیرســاخت های شهر قم 
متناسب با همه زائران نیست و باید به سمت 
ســاخت مراکز تفریحی بیشتری در این شهر 

باشیم. 
وی تبیین فرهنگ علوی و فاطمی را مهمترین 

رسالت معاونت زائران اســتانداری قم عنوان 
می کنــد و ادامه می دهد:  رســالت مهم این 
معاونت در کنار هماهنگی با سایر دستگاه های 
اجرایی برای خدمت رســانی به زائران، تبیین 
فرهنگ ناب اهــل بیت عصمت و طهارت)ع( 

است.
وی از صنعت گردشگری و گردشگری زیارتی 
به عنوان یکــی از راهکارهای مهم توســعه 
اقتصادی اســتان قم یاد کــرده و می افزاید: 
بســیاری از مردم کشــور از اماکــن تاریخی 
و گردشــگری قم بی اطلاع هســتند و قصد 
داریم زائران و مسافرانی که به این استان سفر 
می کنند در کنار زیارت بارگاه ملکوتی حضرت 
معصومه)س(، از ظرفیت هــای مهم قم برای 
تبلیغ دین اسلام و تبیین فرهنگ اهل بیت)ع( 

استفاده کنیم. 
عالــی پور ادامه می دهد: افــرادی که به هر 
نیتی به قم ســفر می کننــد را باید به حرم 
حضــرت معصومه)س( وصــل کنیم و اگر 
بتوانیــم ایــن کار مهم را انجــام دهیم در 
معرفــی اهل بیــت و فرهنگ اهــل بیت و 
گرایش هرچه بیشتر گردشگران به دین گام 

بزرگی را برداشته ایم. 
وی می افزاید: چشم انداز معاونت هماهنگی 
امور زائران اســتانداری قم بر آشنایی هرچه 
بیشتر گردشگران داخلی و خارجی با معارف 
غنی و انسان ساز اهل بیت)ع( است و افزون 
بر رفــع کمبودهای زائران باید در مســیر 
گرایش آن ها به دین اسلام گام های اساسی 

برداریم. 

آلودگیتالابگاوخونی
بهفلزاتسنگینخطرناک

  اصفهان: هماهنگ کننده دبیرخانه مدیریت زیست 
بومی تالاب های اصفهان گفــت: اداره کل حفاظت 
محیط زیســت اســتان مطالعه ای را با بهره گیری از بهترین 
متخصصان انجام داده که نشــان می دهد متأسفانه رسوبات 

تالاب گاوخونی به فلزات سنگین خطرناک آلوده شده است.
فرهاد امینی تأکید کرد: فلزات سنگین با توجه به تأثیراتی که 
در بدن موجودات زنده اعم از انســان ها، حیوان ها و گیاهان 

می گذارند، بسیار خطرناک هستند.
وی تصریح کرد: برای اکوسیستم منطقه شرق اصفهان با توجه 
به اینکه آب نیســت و شمار آبزیان هم بشدت کاهش یافته، 
می توان گفت خطر اصلی نبود آب و خشکی تالاب است و این 

خطر بیشتر از فلزات سنگین احساس می شود.
وی با اشــاره به وجود ســرب و ریزگردها در تالاب گاوخونی 
گفت: به دلیل رطوبتی که در تالاب وجود دارد، هنوز کانون 
ریزگردها فعال نشده و به داخل شهر منتقل نمی شود اما اگر 
وضعیت خشکی تالاب ادامه داشــته باشد، وجود ریزگردها 

تهدید مهمی برای اصفهان خواهد بود.
وی بهترین راهکار رفع رســوبات تــالاب را احیای گاوخونی 

دانست.

ساختباندپروازیفرودگاهسمنان
تأخیردارد

 ســمنان: معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
سمنان با بیان اینکه برودت هوا دلیل اصلی تأخیر در 
راه اندازی باند پروازی سمنان است، بیان کرد: عملیات عمرانی 

باند فرودگاه ۹2 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
مهدی زندیه وکیلی اظهار داشت: باند فرودگاه سمنان با حضور 

رئیس جمهور در بهمن ماه امسال افتتاح می شود.

پارکهایموضوعی
درتبریزساختهمیشود

تبریز: مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای ســبز 
شهرداری تبریز به ضرورت ایجاد پارک های موضوعی 

در مناطق تبریز تأکید کرد.
محمدحســین حسن زاده اظهار داشــت: امروزه ساخت و 
ایجاد فضاهای ســبز و پارک ها دیگر به مانند شــیوه های 
قدیمی نیســت و متدهای جدید نیازمند تغییر نگرش در 

طراحی آن ها است.
وی افــزود: پارک های موضوعی با رویکردهــای گوناگون و 
عناوین خاص و تخصصی می توانند بخش مهمی از نیازهای 

شهروندان در زمینه فضای سبز را تحقق بخشند.

خیابانهاومعابرایرانشهر
برایترددمعلولانمناسبنیست

ایرانشهر–خبرنگارقدس:رئیس اداره بهزیستی ایرانشهر 
گفت: با وجود مکاتبــات و پیگیری های صورت گرفته هنوز 
مناسب سازی معابر و خیابان های شهر ایرانشهر برای معلولان 

به صورت اصولی انجام نشده است.
نرماشــیری افزود: معلولان مانند سایر افراد حق دارند که به 
راحتــی در خیابان ها، معابر، ادارات و بانک ها تردد کنند و در 
این رابطه با مشکل و مانعی مواجه نباشند، اما بی توجهی در 
مناسب سازی معابر، موجب شده معلولان در زمان حضور در 
خیابان ها، معابر و ادارات برای تردد مشــکلات جدی داشته 

باشند.

انتقالآبسدشهیدرجاییبهساری
دههفجربهبهرهبرداریمیرسد

ساری-خبرنگارقدس:بخشدار کلیجانرستاق ساری از 
بهره برداری از فاز نخست طرح انتقال آب سد شهید رجایی در 

دهه مبارک فجر خبر داد.
سید تقی رسولی  افزود: جاده ساری - کیاسر نیز نیازمند اعتبار 
و تأمین مصالح بوده و برای به ســرانجام رسیدن، همراهی و 

همکاری دستگاه های مرتبط را می طلبد.
وی اضافه کرد: ساخت 6 واحد مسکونی برای افراد زیرپوشش 

کمیته امداد منطقه کلیجانرستاق انجام شد.
وی به اجرای طرح هادی در 10 روستا اشاره کرد و یادآور شد: 
۳8 روستای دیگر نیز دارای مصوبه اجرای طرح هادی بوده و 

منتظر دریافت اعتبار برای اجرا هستیم.
وی با بیان اینکه 1۳ روســتا در بخش کلیجانرستاق گازدار 
شدند، گفت:  نقشــه برداری در روســتاهای بالادست برای 

گازرسانی در دست اجراست.

رعایتشرایطبهداشتیبهترینراه
پیشگیریازآنفلوآنزایپرندگان

ایلام-خبرنگارقدس:مدیرکل دامپزشــکی استان ایلام 
گفت: مهم ترین راه پیشــگیری از بروز بیمــاری آنفلوانزای 
پرندگان رعایت شــرایط بهداشــتی، قرنطینــه ای و کنترل 

واحدهای پرورش صنعتی است.
دکتر پیرانی، آنفلوانزا یکی از بیماری های خطرناک در پرندگان 
دانســت و اظهار داشــت: عامل این بیماری ویروس بوده که 
می تواند به سرعت منتشر شود و پرندگان بسیاری را بیمار کند.

ظرفیتکاردولتیدرایلامتکمیلاست
ایلام-خبرنگارقدس:اســتاندار ایلام گفت: بحث اشتغال 
برای مدیریت استان حیاتی است اما چون ظرفیت کار دولتی 
در ایلام تکمیل شده همه دستگاه ها باید در این زمینه جدیت 

داشته باشند.
محمدرضــا مروارید با تأکید برایجاد فرصت های شــغلی در 
اســتان گفت: بانک های اســتان باید تا پایان سال اعتبارات 
مصوب اشتغال زایی مربوط به کمیته امداد امام خمینی)ره( 
و بهزیســتی را پرداخت کنند زیرا بحث اشــتغال سرنوشت 

سازاست.

ارزآورییکمیلیوندلاریشیرینیو
شکلاتدرسمنان

صداوسیما-سمنان:صادرات شیرینی و شکلات از یک 
واحد تولیدی در سمنان سالانه یک میلیون دلار ارزآوری برای 

کشور دارد.
منصور جاهد پیکانی مدیرعامل یک واحد تولیدی گفت: این 
واحد تولید کننده 18 نوع محصول شیرینی و شکلات و جزء 
معدود تولید کنندگان شوکو رول در کشور است که با فعالیت 
در سه خط تولید سالانه 500 تن شیرینی و شکلات تولید و 

250 تن از محصولات خود را صادر می کند.

قدس: مشــاهده میدانی مسؤولان از تخلیه فاضلاب تصفیه 
نشده به کشف رود

نیشونوش:کاش یک مشــاهده میدانی هــم از مراحل 
رشــد ســبزیجات با فاضلاب هــای مذکور و توزیــع اونا در 

سبزی فروشی های مشهد داشتن!
قدس: ضرورت احداث ســالن های ورزشــی ویژه بانوان در 

حاشیه شهر مشهد
نیشونوش:ضرورتش رو مسؤولان زحمت میکشن میگن، 

اما هزینه احداثش با خود شهروندانه!
قدس: مشکل آب خراسان رضوی فوق بحرانی است

نیشونوش: الآن که همه فوق دارن، هروقت دکترای بحرانی 
بشه اونوقت شاید بهش اهمیت بدن!

قدس:آسفالت مجدد بلوار امامت مشهد؛ گلایه شهروندان و 
پاسخ مسؤولان

نیشونوش:مسؤولان گفتن آسفالت دومی به عنوان جلد 
آسفالت اولی بوده تا سالم بمونه!

قدس: تجهیز مشــهد به ایســتگاه های ســنجش امواج 
الکترومغناطیسی

نیشونوش:خود این ایســتگاه ها هم یکســری امواج به 
موج های معلق در هوای مشهد اضافه می کنه!

قدس: معطلی 112اتوبوس جدید ناوگان اتوبوسرانی مشهد 
در ایستگاه واگذاری

نیشونوش: معطلن تا هروقت دوباره بلیت اتوبوس گرون 
بشه، بعد واگذار بشن!

نیش و نوش
سعیدترشیزی

آسمانی ها

یک شهر یک خبر

حوادث

خبر

فرماندار رومشکان:
اجرایپروژهچهارخطهکردنمحورچغابل-سوریمتوقفشد

فرماندار رومشکان گفت: پروژه چهارخطه محور چغابل - سوری  تسنیم-رومشکان
به دلیل مشــکلات مالی و بدهی چند میلیاردی اداره کل راه و شهرســازی اســتان به 

پیمانکاران متوقف شده است.
نورالدین درمنان اظهار داشت: در طول دو ماه و نیم گذشته با حضور مسؤولان استانی در 
رومشکان استان لرستان جلسات متعددی برای برطرف کردن مشکلات این شهرستان 
برگزار شده که خروجی آن 60 مصوبه بوده که برخی از آن ها اجرا شده و برخی دیگر نیز 

در دست اقدام است.
وی با اشاره به مصوباتی که در شهرستان رومشکان در دست اجراست، افزود: پیگیر حل 
مشکلات پروژه چهارخطه محور چغابل - سوری هستیم زیرا ادامه کار این پروژه به دلیل 
مشــکلات مالی و بدهی چند میلیاردی اداره کل راه و شهرسازی استان به پیمانکاران 
متوقف شده که در این راستا، مدیرکل راه و شهرسازی استان یا معاونانش در دو ماه اخیر 

پنج بار در شهرستان رومشکان حضور پیدا کردند.

خبر

به سبب ساخت و سازهای غیرمجاز
ایمنیجادههایمازندرانبهخطرافتادهاست

مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان  ســاری-خبرنگارقدس
مازندران گفت: با ســاخت و ســازهاي غیرمجاز در حریم راه ها، ایمني جاده های 
مازندران به خطر افتاده اســت.احمد آفرین محمد زاده در نشست ساماندهی حفظ 
و حراســت از حریم راه های استان تاکید کرد: حراست و پاکسازی حاشیه جاده ها 
نیازمند یک همت و عزم ملی بوده و باید همه دستگاه های ذی ربط خود را ملزم به 
اجرای آن بدانند.وی با اشاره به اینکه اگر مانع ساخت و سازهاي غیرمجاز در حریم 
راه ها نشــویم، در بحث ایمني با چالش جدي مواجه خواهیم شد، اضافه کرد: سازه 
هاي غیرمجاز در حریم راه هاي مازندران شناســایي شــده اند و با همکاري نیروي 

انتظامي و دادگستري باید اعمال قانون شود.
وی یادآور شــد: به اســتناد ماده 71 قانون ایمني راه ها، ایجاد هرگونه ساختمان و 
دیوارکشي و تاسیسات به شعاع صد متر از انتهاي حریم راه ها و حریم راه آهن هاي 

کشور بدون کسب مجوز از وزارت راه ممنوع مي باشد.

 در استان قم 
10 هزار تخت 
اقامتی وجود 

دارد که 70 درصد 
آن در اختیار 

 گردشگران 
خارجی است 

بــرش
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سرمایهگذاریدولت
درفیلمسازیضعیفاست

اصفهان-خبرنگارقدس:کارگردان با ســابقه ســینما و 
تلویزیون گفت: ســرمایه گذاری در زمینه فیلمسازی ازسوی 
دولت و مســؤولان با ضعف ها و کمبودهای بسیاری همراه 
اســت. محمدحسین لطیفی در نشســت خبری نخستین 
جشنواره ملی فیلم کوتاه مستند زنده رود افزود: شهر اصفهان 
در زمینه فیلمسازی دچار ضعف های جدی شده و مسؤولان 
هنرمندان را جدی نمی گیرند و می خواهند با حداقل اقدام و 
امکانات آن ها را راضی کنند.وی اضافه کرد: اگر برای ساخت 
یک فیلم هزینه های افزون بر یک تا یک و نیم میلیارد تومان 
لازم باشــد، تنها صد تا صد و پنجاه میلیون تومان ازســوی 
نهادهای دولتی به فیلمسازان پرداخت می شود که در مقابل 

هزینه تمام شده فیلم بسیار ناچیز و حتی خنده آور است.
جشــنواره زنده رود از 27 دی ماه در گلستان شهدا اصفهان 

آغاز واختتامیه آن نیز ۳0 دی ماه برگزار می شود.

آغازپرداختتسهیلاتمسکنروستایی
بهروستاییاندردهلران

فارس-دهلران:رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی دهلران 
از آغاز پرداخت تسهیلات مسکن روستایی به روستاییان در 

دهلران خبر داد.
ســجاد نقیبی افزود: این تسهیلات به ســاکنان روستاها و 
شــهرهایی با جمعیت کمتــر از 25 هزار نفر جمعیت تعلق 
خواهد گرفت و در شهرهای مرزی از جمله شهرستان دهلران 

مبلــغ 200 میلیون ریال و در ســایر مناطق 180 میلیون 
ریال خواهد بود.وی با بیان اینکه این تســهیلات به کسانی 
که صاحب زمین مسکونی در روستاها هستند تعلق خواهد 
گرفت، گفت: میزان بهره تســهیلات ساخت و ساز مسکن 
روستایی 5 درصد است که طی ۳ قسط به دریافت کنندگان 

تسهیلات مسکن روستایی پرداخت می شود.
نقیبی تصریح کرد: اهالی بخش های مرکزی، پهله زرین آباد، 
سراب میمه و موسیان با توجه به دارا بودن جمعیت کمتر از 

25 هزار نفر مشمول دریافت این تسهیلات هستند.

فداکارییکمعلمفنوجیبرای
دانشآموزمعلول

ایسنا-فنوج:یک معلم فنوجی به یکی از دانش آموزانش که 
پای رفتن به مدرسه را ندارد کمک می کند و او را هر صبح به 

بغل گرفته و همراه خود به مدرسه می برد.
علــی اصغر بارانی که در پایــه دوم ابتدایی تحصیل می کند  
از ناحیه پا دچار معلولیت اســت و نمی تواند مســافت یک 

کیلومتری خانه تا مدرسه را به تنهایی برود.
وی در کلاس درس نیز برای انجام تکالیف و امور شــخصی 

خود از محبت های معلمش برخوردار است.
آقای یوسفیان گفت: خدمت به این دانش آموز را وظیفه خود 
می داند و از این که کمک او سبب می شود تا این دانش آموز 
از همکلاس های خود عقب نیفتد ، بسیار خرسند است و به 

این کار عشق می ورزد.
فداکاری این معلم هــم اکنون زبانزد اهالی منطقه فنوج در 

استان سیستان و بلوچستان شده است. 

دعوتازمهمانانرخدادفرهنگی
گردشگریمشهد20۱7بهطرقبهشاندیز

قدس-طرقبه:فرماندار طرقبه شــاندیز با اشــاره به 
رخداد فرهنگی مشــهد 2017 گفــت: جاذبه های متنوع 
فرهنگی، گردشگری، طبیعی، اقتصادی و اجتماعی بستر 
مناسبی است که در ســایه همجواری پایتخت فرهنگی 
جهان اسلام در ســال 2017 می تواند به عنوان پیوست 
ســیاحتی و گردشگری، شهرســتان طرقبه شاندیز را در 
 سطح جهان اســلام از منظر میهمانان این رخداد عظیم 

مطرح کند.
وی با اشــاره به ظرفیت های گسترده شهرستان در حوزه 
گردشــگری، توریسم و صنایع وابســته، خصوصاً صنایع 
دســتی وتولیدات بومی و طبیعی افزود: رخداد فرهنگی 
مشهد 2017 می تواند، ضمن فراهم ساختن بستر مناسب 
برای تأثیر و تأثر فرهنگی عمیق برای شهرســتان، زمینه 
تحــول عظیم اقتصــادی اجتماعی مبتنی بــر این اتفاق 
ارزشــمند را فراهم کند و در راســتای موضوع بنیادین 
اقتصاد مقاومتی، با نگاه ویژه به اشــتغال پایدار اســتوار 
بر زیرســاختارهای گردشــگری، صنایع دستی و صنایع 
 وابســته دســتاوردهای ارزشــمند و ماندگاری به همراه 

داشته باشد.
سیدحســن حســینی از میهمانان این رخــداد فرهنگی 
بین المللی دعوت کرد تا از ســتاره گردشــگری خراسان 
رضوی شهرستان طرقبه شاندیز در کنار برنامه های متنوع 
فرهنگی، اجتماعی بازدید کنند و سفر به شهرستان را به 

عنوان یکی از برنامه های خود مد نظر داشته باشند.

اخاذی200میلیونریالیاخبار
درفضایمجازیدرایرانشهر

ایرانشــهر-خبرنگارقدس:فرمانده انتظامی ایرانشهر از 
دســتگیری فردی که با به دست آوردن عکس های شخصی 
و اطلاعات خصوصی یکی از شــهروندان، قصد اخاذی 200 
میلیون ریالی را از وی داشت خبر داد.جلیلیان گفت: باشکایت 
یکی از شهروندان به پلیس فتا مبنی بر اینکه فردی ناشناس 
با تهدید انتشــار تصاویر شــخصی و اطلاعات خصوصی در 
فضای مجازی قصد اخــاذی از وی دارد متهم مورد نظر که 
خانم جوانی بود شناسایی و به پلیس فتا احضار شد.متهم در 
مواجهه با ادله پلیسی به بزه ارتکابی اعتراف و قصد خود را از 

این عمل دلایل شخصی و انتقام جویی بیان کرد.

شکارچيمرالدرآملدستگیرشد

آمل-خبرنگارقدس:فرمانده انتظامي آمل از دستگیري 
یک شــکارچي و کشف ســه رأس مرال توسط پلیس این 
شهرســتان خبر داد. سرهنگ ولي الله گنجیان مقدم افزود: 
در بازرسي از منزل این شکارچي، سه رأس مرال شکار شده 

را کشف کردند.

تشییعپیکرچهاردهمین
شهیدمدافعحرمدردلیجان

راهدانا-دلیجان:پیکر پاک چهاردهمین شهید مدافع حرم 
امروز در دلیجان تشییع و خاکسپاری می شود.

وی همزمان با شروع جنگ با جبهه تکفیری در سوریه بنا بر 
وظیفه نوع دوســتی و دفاع از حرم عقیله بنی هاشم حضرت 

زینب)س( به کمک ملت و دولت سوریه شتافت.



فاطمه معتمدی  در حالی که دریافت وام 
از بانک ها به هفت خوان رســتم شبیه است و 
برای گرفتن حتی وام ازدواج بیشــتر زوج ها با 
پاســخ منفی بانک ها با این جمله که سایت 
بسته و سهمیه تمام شده است، مواجه هستند 
و یا پس از کلی رفت و آمد و باز شــدن سایت 
ومهیا کردن مدارک لازم از جمله پیدا کردن 
ضامن کارمند بتوانند ثبت نام کنند، اما در این 
حالت هم باید زمان طولانی را در انتظار بمانند 

تا وام 10 میلیون تومانی را دریافت کنند.
درست در همین شرایط هستند اشخاصی که 
مدعی اند 10 روزه همه نوع وام اعم از ازدواج 
را پرداخت می کنند که البته 6 تا هفت درصد 
از مبلغ وام را به عنوان حق الزحمه برای خود 

برمی دارند.
ایــن روزها خرید و فروش وام که در واقع یک 
حرفه و تجارت کاذب اســت، به صورت علنی 

تبلیغ می شود.
به عنوان یک متقاضــی وام ازدواج با یکی از 
شــماره ها تماس می گیرم. طــرف می گوید، 
10 میلیــون تومان با نرخ ســود چهار درصد 
را می توانم برایتان ظرف هفت تا هشــت روز 
بگیرم و فقط دو میلیون تومان آن را به عنوان 
کارمزد برمی دارم. البته همه آن هم سهم خودم 

نیست . 
او می گویــد: در عوض خیلی ســریع صاحب 
هشت میلیون تومان وام ازدواج می شوید که 
اگر قرار بود از طریق سامانه عادی بانکی اقدام 
کنید، کمتر از پنج تا 6 ماه محال است بتوانید 

این وام را دریافت کنید.
شــماره بعدی را که در تبلیغات عنوان کرده 
بود تا یک میلیارد تومان وام در کمترین زمان 
پرداخت می کنند، می گیرم.طرف در پاسخ به 
اینکه با سند به ارزش یک و نیم میلیارد تومان 
چقدر وام و با چه شرایطی پرداخت می کنید، 
می گوید، معادل 80 درصــد ارزش ملک وام 
پرداخت می شــود و شــما که متقاضی 900 
میلیون تومان هستید، هفت درصد آن را باید 
به عنوان حق الزحمه به ما پرداخت کنید و بعد 
برای دریافت این وام معرفی می شوید، ضمن 
اینکه 10 تــا 15 درصد مبلغ وام را هم بانک 
نگه می دارد و بقیه را با نرخ ســود 18 درصد 
می توانید در کمتر از 10 روز بگیرید. بنابراین 
اگر خواستید می توانید به دفتر شرکت واقع در 

... مراجعه کنید.
با یکی دیگر از این شــرکت ها برای دریافت 
وام 500 میلیــون تومانــی تماس می گیرم 
که مدعی اســت کمتر از 20 روز می توانید 
ایــن وام را با نرخ ســود 18 درصد با دوره 
بازپرداخــت چهار ســاله دریافــت کنید و 
چون کار شما نیازمند طرح توجیهی است، 
بنابرایــن مقداری کار بیشــتری باید انجام 
دهیم و ســهم ما از ایــن وام 500 میلیون 
تومانی هفت درصد است که از این میزان باز 
ما مبلغی را بــه بانک که در اعطای این وام 

خارج از نوبت همکاری دارند،می پردازیم.

وی اضافه می کند:هم می توانیم همه کار را 
خودمان انجام دهیم و یا اینکه اگر خواستید 
شــما را به بانک معرفــی می کنیم تا وام را 

دریافت کنید.
وی در پاســخ به اینکه دریافت چنین وامی از 
طریق سامانه بانکی کلی زمان بر و با اما و اگر 
های فراوان مواجه است، چگونه شما می توانید 
در کمتریــن زمان چنین وامی را آماده کنید، 
می گویــد: ما ســرمایه گــذار در بانک داریم 
که گاه رقم ســرمایه گذاری آنان به چندین 
میلیارد می رســد، بنابرایــن از امتیاز وام آنان 
استفاده می کنیم، ضمن اینکه همکاری برخی 

کارمندان بانک ها هم وجود دارد.
در خصــوص فعالیت این افراد پرســش های 
زیادی مطرح اســت، از جملــه اینکه مجوز 
فعالیت را از چه ســازمانی دریافت می کنند؟ 
تحت نظارت چه ارگانی هستند؟ نقش بانک ها 
در این خصوص چیســت؟ و آیا این شائبه که 
دست برخی کارمندان بانک ها در جریان این 
کار است که این افراد می توانند چنین وام هایی 
را در کمترین زمان پرداخت و البته برای خود 

سهمی بردارند، درست است؟

 خرید و فروش وام ازدواج مجاز نیست
دبیر شــورای هماهنگی بانک های خراســان 
رضوی با بیان اینکه بــه هیچ عنوان خرید و 
فروش وام ازدواج مجاز نیست، می گوید: زوج ها 
در مقطعی که برای بانک ها معتبر اســت، با 
ارایه قباله ازدواج می توانند نسبت به دریافت 

و استفاده از وام ازدواج اقدام کنند.
محمود منصــوری در گفت و گو با خبرنگار ما 
می افزاید: به طور حتم چنانچه موردی از تخلف 
خرید و فروش وام ازدواج دیده یا گزارش شود، 
به دستگاه قضایی معرفی می شوند و خاطیان 

تحت پیگرد قضایی قرار خواهند گرفت.

   پیگیری می کنیم
وی در پاســخ به اینکه پس چگونه عده ای با 
درج آگهی مدعی انــد در کمترین زمان وام 
ازدواج را البته با کســر حق الزحمه پرداخت 
می کنند و آیا این اقدام با تبانی بانک ها نیست، 
گفت: به هیچ عنوان هیچ بانک و شــعبه ای 
تبانــی در رابطه با خرید و فــروش وام قرض 
الحســنه نخواهند داشــت، ضمن اینکه این 
مسأله در شورای هماهنگی بانک های استان 
که با حضــور مرتضوی، معاون دادگســتری 
تشــکیل خواهد شد، اعلام می شود. دوستانی 
کــه خدای ناکرده در این موضــوع ورود پیدا 
می کنند، مطمئن باشــید بحث کلاهبرداری 
در آن مطرح اســت. وی با بیان اینکه به هیچ 
عنوان بانک ها برای بحث خرید و فروش وام ها 
همکاری نخواهند داشت، تصریح می کند: حتی 
اگر متوجه شوند تبانی صورت گرفته است، از 

اعطای وام جلوگیری می کنند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر پرداخت وام ها 
از ســوی این افراد و شرکت ها بدون همکاری 
بانک هاست، می گوید: 100 درصد همین گونه 
است.چنین چیزی نیست که بانکی بیاید وامی 

را به یک شرکت واگذار کند و بخواهد شرکت 
آن را بفروشد و بعد به طور مثال هفت درصد 
کارمزد بگیرد، چنین چیزی در سامانه بانکی 
نیســت و به طور قاطــع می گویم که چنین 
چیزی در هیچ یک از بانک ها نیست و درباره 
بانکی که وامی را در اختیار بنگاه یا شــرکتی 
قرار دهد که شرکت آن را بفروشد و بعد برای 
خود کارمزد بردارد، اگر مستنداتی ارایه شود، 
به طور حتم با آن بانک خاطی برخورد می شود.

 آیا رباست؟
وی در ایــن باره که آیا این اقدام شــرکت ها 
نیســت،یادآور می شــود:  رباخواری  مصداق 
رباخواری یک مسأله بسیار اعتقادی و ارزشمند 
است، با این حال چون یک مبحث تخصصی 
در حوزه مسایل دینی است، بهتر است صاحب 
نظران در این خصوص اظهار نظر کنند که این 

اقدام ربا هست یا نه؟
وی دربــاره برخورد با تخلف احتمالی بانک ها 
و تبانی آنان در خریــد و فروش انواع وام ها از 
جمله ازدواج می گوید: شعب بانک ها در صورت 
اینکه متوجه شوند کار خرید و فروش وام در 
کار است، از پرداخت آن خودداری می کنند و 
با این حال غیر مجاز بودن خرید و فروش وام 
در شورای هماهنگی بانک های استان مطرح 
و به اطلاع بانک ها خواهد رســید که پرداخت 
وام به این شــکل مجاز نیســت و در صورتی 
که تخلفی دیده شــود، فرد خاطی به دستگاه 

قضایی معرفی خواهد شد. 

روی خط حادثه

خبر

چشم سوم

  اهدای عضو جوان نیشابوری
جان 3 بیمار را نجات داد

نیشــابور- خبرنگارقدس: معاون درمان دانشکده علوم 
پزشکی نیشــابور از اهدای اعضای زن جوانی که دچار مرگ 

مغزی شده بود به سه بیمار نیازمند عضو خبر داد .
دکتر محمودرضا جمشــیدی گفت: اعضای بدن بیمار دچار 
مرگ مغزی اهل نیشابور به 3 بیمار نیازمند عضو حیات دوباره 

بخشید .
او گفــت: بدن مرحومــه مریم همت آبادی 16ســاله که از 
بیمارســتان 22 بهمن نیشــابور جهت اهدای اعضا معرفی 
شده بود، پس از تأیید مرگ مغزی و رضایت خانواده وی در 
بیمارستان منتصریه مشهد تحت عمل جراحی اهدای عضو 

قرار گرفت.
به گفته او کبد و هر دو کلیه این بیمار به3 بیمار نیازمند که 

از نارسایی عضو رنج می بردند ، اهدا گردید.
وی خاطرنشان کرد: ما با ابراز همدردی با این خانواده بزرگوار 
از تشریک مســاعی ایشــان در اهدای اعضای عزیزشان به 

بیماران نیازمند سپاسگزاری و قدردانی می کنیم.
معاون درمان دانشکده علوم پزشکی نیشابور تصریح کرد: این 
صد و چهارمین مورد از ابتدای شروع برنامه پیوند در استان 
و دهمین مورد مرگ مغزی اســت که در سال جاری جهت 

اهدای عضو از نیشابور اعزام شده است.

  میزبانان سرما 
هنوز از نعمت گاز محرومند

رضاطلبی: ســی و هشت سال از عمر انقلاب اسلامی ایران 
می گذرد و در طول این سال ها به رغم همه مانع تراشی های 
دشمنان بر ســر راه نظام و توطئه ها، انقلاب اسلامی و نظام 
توانســته اســت، در بخش های مختلف خدمات شــایان و 

چشمگیری را به مردم ارایه دهد. 
اگرچه خدمت رسانی به حوزه هایی همچون مناطق روستایی 
و محروم، به عنوان اقشار آسیب پذیر جامعه که حضور فعالی 
در همه صحنه های انقلاب داشــته اند، باید جزو اولویت های 
نخست مسؤولان باشد، اما برخی مناطق روستایی همچنان 

از داشتن گاز محرومند.
از این نوع مناطق می توان به روســتاهای مناطق کوهستانی 
اشاره کرد که ماه های زیادی از سال را میزبان سرما هستند و 

همچنان ازنعمت گاز طبیعی هنوز محرومند. 
از این رو ضرورت دارد شرکت گاز استان با اجرای پروژه های 
گسترده ومنسجم با بهره گیری از کار تیمی، محرومیت زدایی 
از این روستاها و شهرهای فاقد گاز را در دستور کارقرار دهد. 
خراســان رضوی با مساحت بیش از 18 هزار کیلومتر مربع، 
حدود هشت درصد مساحت کل کشور را به خود اختصاص 
داده که حاصل بیش از چهار دهه فعالیت شــرکت ملی گاز 
دراین استان و ساخت 1٤ هزار و 200 کیلومتر شبکه گاز در 
بخش روستایی بوده است که بر این اساس، یک هزار و 2٤7 
روســتا با جمعیت بیش از 338 هزار خانوار تاکنون از نعمت 
گاز برخوردار شده اند، اما 190 هزار خانوار روستایی در استان 
هنوز از این نعمت الهی محروم هستند، در حالی که این تعداد 
خانوار در صورت برخوردار شــدن از نعمت گاز، کمتر از سه 

درصد گاز استان را مصرف خواهند کرد . 
از این رو حرکتی جهادی در جهت تحقق سیاست های کلان 
وزارت نفت در حوزه گازرســانی به روستاهای واجد شرایط 
اســتان با هدف محرومیت زدایی وسیع و بهره مندی بیشتر 
خانوارهای روســتایی از این نعمت خدادادی موضوع مهمی 

است که باید مورد توجه قرار بگیرد.
از طرفی دیگر برای مناطقی که گازرسانی به آن ها در شرایط 
 CNG کنونــی مقرون به صرفه نیســت، باید اســتفاده از
و LNG و ســایر حامل ها مورد بررســی قــرار می گیرد تا 

مناسب ترین گزینه انتخاب و اجرا شود. 
بدون تردید مسؤولان باید به دنبال رفع محرومیت از نقاط دور 
افتاده باشند، زیرا اگر به این موضوع توجه نکنند، هزینه رفع 
مشکلات و تبعات ناشی از مسایلی همچون حاشیه نشینی، 
چند برابر خواهد شد، زیرا افزایش حاشیه نشینی به معنای آن 
است که این افراد یا به دلیل کمبود امکانات در مناطق خود 
و یا به دلیل سطح پایین زندگی و معیشت ناچار شده اند در 

حاشیه شهرها مستقر شوند.

گزارش قدس از زد و بند های زیرپوستی برای دریافت وام

 دستگیري کلاهبردار حرفه اي در شیروانبه نام کارگشایی به کام ربا خواران قدیمی

بجنورد- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامي خراسان شمالی از 
دستگیري یک کلاهبردار حرفه اي با دو میلیارد و 200 میلیون 

ریال کلاهبرداري در شهرستان شیروان خبر داد. 
سردار علیرضا مظاهري گفت: برابر اعلام پلیس آگاهي شیروان 
در پي وصول یک فقره نیابت قضایي از دادســراي عمومي و 
انقلاب شهرســتان گرمه مبني بر اینکه فردي با سوءاستفاده 
از چک ســفید امضای خانم ها، اقدام بــه کلاهبرداري از آنان 
مي کرد، موضوع در دســتورکار مأمــوران پلیس آگاهي قرار 

گرفت. 
وي با بیان اینکه در تحقیقات و بررسي مأموران مشخص شد 
متهم با معرفي خود به عنوان راننــده قضات و مأمور مبارزه 
با موادمخدر، اقدام به اخاذي از افراد قاچاقچي و ســایر افراد 
مي کــرد، افزود: مأموران با انجام اقدام های پلیســي موفق به 
شناسایي محل اختفاي متهم و دستگیري وي در شهرستان 
شیروان شدند.  وی تصریح کرد: مأموران در بازرسي از منزل 
متهم تعداد زیادي عابر بانک، کارت ملي، کارت معاینه خودرو، 
چک ســفید امضا، اوراق آموزش رانندگــي، فاکتور فروش، 

سیمکارت و صیغه نامه کشف کردند. 
فرمانده انتظامي خراســان شمالي خاطرنشان کرد: متهم در 
بازجویي هاي انجام شــده به بزه انتسابي خود اعتراف و اذعان 
داشــته با طرح دوستي با خانم هاي شاغل و مغازه دار و انجام 
صیغه موقت و اخذ دســته چک از آنان، براي کلاهبرداري از 

سایر افراد اقدام مي کرد. 
سردار مظاهري با اشاره به اینکه متهم همچنین با معرفي خود 
به عنوان مأمور مبارزه با موادمخدر در شهرستان هاي آشخانه، 
گرمه، جاجرم، قوچان و شــیروان اقدام به کلاهبرداري کرده 
است، گفت: تحقیقات در خصوص دیگر کلاهبرداري هاي متهم 

ادامه دارد.

  کشف 10 کیلو تریاک از جاساز ماهرانه 
خودرو زانتیا

قدس: پلیس مبارزه با موادمخدر شهرســتان خلیل آباد در 
بازرسی از جاســاز ماهرانه خودرو زانتیا 10 کیلوگرم تریاک 

کشف کرد.
سرهنگ نبی اله رحمانی، فرمانده انتظامی شهرستان خلیل 
آباد گفت: ســاعت 16 و 20 دقیقه دوشــنبه گذشته یکی از 
تیم های گشت پلیس مبارزه موادمخدر این فرماندهی هنگام 
کنترل خودروهای عبوری در یکــی از محورهای مواصلاتی 
به یک دســتگاه خودرو زانتیا به سرنشینی زوجی جوان که 
به ســمت یکی از استان های شمالی کشور در حرکت بودند، 
مشکوک شــدند. وی افزود: پس از بررســی مدارک هویتی 
سرنشــینان، خودرو به مقر انتظامی منتقل شد و در بازرسی 
دقیق آن مقدار 10 کیلوگرم تریاک که به طرز ماهرانه ای در 
بدنه خودرو جاسازی شده بود، کشف شد. سرهنگ رحمانی با 
اشاره به توقیف خودرو زانتیا خاطرنشان کرد: متهمان پس از 

تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شدند.

 توقیف سواری ماکسیما
با 57 میلیون ریال خلافی

قدس: پلیس راه سبزوار یک دستگاه سواری نیسان ماکسیما 
با بیش از 57 میلیون ریال خلافی را شناسایی و توقیف کرد.

سرهنگ هادی امیدوار، رئیس پلیس راه استان خراسان رضوی 
با اعلام این خبر گفت: روز گذشــته یکی از تیم های گشــت 
پلیس راه سبزوار هنگام کنترل خودروهای عبوری در محور 
سبزوار- شــاهرود یک دستگاه سواری نیسان ماکسیما را به 

علت سرعت غیرمجاز متوقف کردند.
وی افزود: در استعلام صورت گرفته مشخص شد این خودرو 
دارای 1٤5 فقــره تخلف و 57 میلیــون و 550 ریال خلافی 

پرداخت نشده است.
سرهنگ امیدوار با اشاره به اینکه اکثر تخلفات ثبت شده برای 
این خودرو سرعت غیرمجاز و تخلفات حادثه ساز بوده، خاطرنشان 
کرد: در اجرای ماده هشت قانون رسیدگی به تخلفات راهنمایی 
و رانندگی، در صورتی که جریمه خودرویی بیش از 10 میلیون 
ریال برسد، پلیس راهنمایی و رانندگی مراتب را به مالک خودرو 
اعــلام و چنانچه در موعد قانونی یک مــاه از تاریخ ابلاغ، مالک 
نسبت به پرداخت جریمه اقدام نکند، دستور توقیف خودرو صادر 

و از تردد آن جلوگیری خواهد شد.

  انهدام باند حرفه ای سارقان کبوتر
قدس: پلیس شهرستان فریمان با انهدام باند حرفه ای سارقان 

کبوتر، پرده از 6 فقره سرقت برداشت.
سرهنگ علی اکبر قربانی، فرمانده انتظامی شهرستان فریمان 
با اعلام این خبر گفت: در پی گزارش یک فقره سرقت کبوتر از 
یک منزل مسکونی در شهر قلندرآباد، موضوع به صورت ویژه 

در دستور فرماندهی این شهر قرار گرفت.
وی افزود: مأموران بخش انتظامی قلندرآباد با بررسی اظهارات 
مالباخته و تحقیقات میدانی به مردی جوان به نام محمد )28 
ســاله( مظنون و با جمع آوری ادله و مستندات کافی او را با 
هماهنگی قضایی دســتگیر کردند. وی تصریح کرد: متهم در 
بازجویی های اولیه منکر هرگونه جرمی بود که در ادامه تحقیقات 
در مواجهه با ادله پلیســی به سرقت 150 طوقه کبوتر در شهر 
قلندرآباد، فرهادگرد، سنگ بست و فریمان طی 6 فقره سرقت با 

همدستی چهار تن از دوستانش اعتراف کرد.

پروین محمــدی  درصورت تحقق 
قول مســاعد وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی و تأمیــن اعتبار مورد 
نیاز)170تــا270 میلیارد ریــال( برای 
تجهیز »بیمارســتان اکبر« بزودی شاهد 
بهره برداری از مجهزترین مرکز آموزشی، 
پژوهشی و درمانی فوق تخصصی کودکان 

در مشهد خواهیم بود. 
این مطلب را دکتر عبدالعلی خوارزمی، 
عضو هیأت مدیره بنیاد ســرور و استاد 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد در حاشیه 
بازدیــد جمعــی از خیریــن از پــروژه 
بیمارستان اکبر در گفت وگو با خبرنگار 
ما عنوان کرد و افزود: بیمارستان اکبر از 
سال 83 در زمینی به مساحت 10 هکتار 
اهدایی دانشــگاه علوم پزشــکی مشهد 
کلنگ زنی و از ســال89 به طور جدی و 
بی وقفه ساخت و ســاز آن توسط بنیاد 
ســرور و خانواده علیزاده راد انجام شد، 
عملیات اجرایی آن با 22 هزار مترمربع 
زیربنــا در 6 طبقه با بخش های اورژانس 
کامــل، درمانگاه عمومــی و تخصصی، 
شــیمی درمانی، دیالیز، آزمایشگاه، یک 
طبقه کامل بخش های جراحی، دوطبقه 
بســتری، ان-آی- سی یو، پی-آی- سی 

اتاق های  یو، سالن غذاخوری، کتابخانه، 
اســتادان، بوســتان بازی کودکان، مهد 
کودک و اتاق انتظار همراهان، پارکینگ 
برای بیماران و پزشــکان انجام شــده و 
تاکنون بیــش از ٤00 میلیارد ریال که 
130 میلیارد آن از ســوی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد و بقیه توسط بنیاد سرور 
و حــدود 60 میلیارد ریــال کمک های 
غیرنقدی خیرین مانند آسانســور، کلید 
پریز، کاشــی ســرامیک و... هزینه شده 

است .

وی خاطرنشــان کرد: برای بهره برداری 
ازاین پروژه درمانــی کودکان حدود ٤0 
میلیارد دیگر جهــت تأمین تجهیزات و 
مصالح ســاختمانی مورد نیاز است که 
خیرین آن را تأمیــن خواهند کرد، ولی 
برای تجهیــز و راه اندازی آن حدود 270 
میلیارد ریال لازم است که دکتر هاشمی، 
وزیر بهداشــت در آخرین بازدید از این 
پروژه برای بهره برداری هرچه ســریع تر 
ازآن قول مساعد داده و امیدواریم بتوانیم 
قبل از سال 96 این پروژه بزرگ درمانی 

و فوق تخصصی کــودکان را برای ارایه 
خدمــات به زائران و مجــاوران حضرت 
رضا)ع( افتتاح و به بهره برداری برسانیم . 
دکتر خوارزمی به موقعیت خاص شــهر 
مقدس مشــهد اشــاره کرد و افزود: با 
توجه به 20 میلیون زائر در طول سال و 
نداشتن ظرفیت کافی پذیرش بیمارستان 
دکتر شــیخ و مراجعه کودکان بیمار که 
اکثر آنها مسافر و زائر هستند، بیمارستان 
اکبر با 160 تخت بستری و مجهزترین 
امکانات درمانــی پذیرش کودکان بیمار 
استان های خراســان، استان های مجاور 
و سایر نقاط کشــور و حتی کشورهای 
همســایه را پوشــش خواهد داد و این 
مایه مباهات است که خیرین برای ارایه 
خدمت به زائران آستین بالا زده و اقدام به 
ساخت بیمارستان فوق تخصصی کودکان 
مطابق با استانداردهای روز دنیا کرده اند و 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد نیز با تجهیز 
آن تا پایان ســال و بهره گیری از بهترین 
متخصص ها و فوق تخصص های کودکان 
در این پروژه بزرگ آموزشی پژوهشی و 
درمانی بهترین خدمات را به کودکان این 
مرز و بوم که آینده سازان کشور هستند، 

ارایه دهد.

طلسم بهره برداری از بیمارستان اکبر در دستان وزیر بهداشت 

خبر

طرقبه- خبرنگار قدس:   فرماندار طرقبه شــاندیز در 
جلسه شورای ترافیک شهرســتان از کاهش ٤٤ درصدی 

تلفات جاده ای خبر داد. 
سیدحسن حسینی با اشاره به نصب تجهیزات ترافیکی در 
محورهای اصلی طرقبه شــاندیز گفت: 25 دوربین نظارت 
ترافیک و کنترل سرعت در طول محورها نیاز است که در 
حال حاضر کمتر از 10 مورد آن ها نصب و فعال شده است.

او اظهار داشــت: تکمیل تجهیزات ترافیکی در این محورها 

به دلیل تــردد زیاد و کاهش خطرهــای احتمالی نیازمند 
مساعدت شهرداری ها و شورای هماهنگی و مدیریت ترافیک 

استان است. 
او جایــگاه کنونی طرقبه شــاندیز را با توجه به مجاورت با 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام و پذیرایی سالانه 25 میلیون 
زائر و گردشــگر از لحاظ زیرساخت های نظارتی، ترافیکی ، 
کنترل و مدیریت ترافیک نامتناسب عنوان کرد و خواستار 

تقویت این زیرساخت ها شد.
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تلفات جاده ای طرقبه شاندیز  ۴۴ درصد کاهش یافت

مخاطبان گرامی!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص این مطلب  به شماره 

300072305 پیامک کنید.



نماینده مشهد در مجلس در گفت و گو با قدس از آب منطقه ای انتقاد کرد

فروش سرطان به کشاورزان »کشف رود«
رضا طلبی   نماینده مردم مشهد و کلات 
در مجلــس گفــت: ســازمان آب منطقه ای 
خراسان رضوی در حال فروختن سرطان به 
کشاورزان است و من این موضوع را از طریق 

دادستانی درحال پیگیری هستم. 
رضا شیران خراسانی در گفت وگو با خبرنگار 
ما افــزود: بحث فاضلاب مشــهد موضوعی 
مدیریتی اســت، خــود این ســازمان طبق 
آماری که ارایه داده می گوید 8درصد مصرف 
انسانی، 3درصد مصرف صنعتی و 89درصد 
مصرف کشــاورزی داریم، از طرفی در بحث 
آب آشــامیدنی 210 میلیــون مترمکعــب 
سال گذشــته از مخازن برداشت کرده اند اما 
کنتورهای مردم فقط 170میلیون مترمکعب 
برداشت داشته اند، یعنی 40میلیون مترمکعب 
آب به خاطر فرسودگی شــبکه از بین رفته 

است وکسی به فکر تعویض آنها نیست.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: 
در حوزه کشاورزی بالای 5میلیون مترمکعب 
آب استفاده می کنیم، اگر در حوزه کشاورزی 
الگوی کشت بدهیم و بذر مناسب و تسهیلات 
بــرای جلوگیری از هدررفــت آب در اختیار 
کشاورز قرار دهیم 5درصد از صرفه جویی در 
آب کشاورزی می شود 257میلیون مترمکعب 
طبق آماری که خودشان می دهند. از طرفی 
در برنامه ششــم آورده شده است که صنعت 
از آب تصفیه شــده تصفیه خانه ها اســتفاده 
کند اما در مشهد 40میلیون هدررفت لوله ها 
داریم، در بخش کشاورزی هم کلی هدررفت 
آب داریم و در بخش صنعت هم آب شرب را 

مصرف می کنیم. 

 جلو هدررفت آب مشهد را بگیرید
شیران خراسانی افزود: تمام آبی که می خواهد 
از هزارمســجد آورده شــود به روایتی هزار 
و700میلیارد تومان هزینه دارد به جز هزینه 
آوارگی مردمش، باکلی هزینه لوله کشی و برق 
و هزینه های جانبــی، اگر آب منطقه ای جلو 
همین هدررفت آب را در داخل شــهر مشهد 
بگیرد اولویت دارد یا اینکه از هزارمسجد آب 

بیاورد از طرفی شهرک صنعتی به جز شهرک 
مواد غذایی اش باید بقیه از آب تصفیه شــده 

پسماند استفاده کند.
وی تصریــح کــرد: از همه بدتــر خود آب 
منطقــه ای کــه وظیفه اش حفاظــت از آب 
اســت، فاضلاب آلوده یا به عبارتی ســم را 
رسماً به کشــاورزان می فروشد ودر این باره 
من به دادستان به عنوان مدعی العموم اعلام 
کرده ام که این سازمان دارد به مردم سرطان 

می فروشد آیا حق دارد یا نه.
شیران خراســانی ادامه داد: ما حداقل روزانه 

هزارتانکــر فاضلابــی داریم 
کــه در حقیقــت صنعتی و 
باید  که  هستند  بیمارستانی 
بــرای آن سیســتم تصفیه 
اماالان  بســازند  جداگانه ای 
این ها به کشف رود می ریزد 
و همــان را بــه کشــاورزان 
می فروشــند همــه این هــا 
7میلیارد هزینه در سال های 
گذشته در پی داشته است اما 
الان شده است 24 میلیارد، 
یعنی سلامتی 3میلیون نفربه 
ارزش  اینقدر  زائــران  همراه 

نداشته است.
وی اظهار داشــت: خونابه های بیمارستانی 
را درحال حاضر به کشــاورز می فروشــند، 
از طرفــی در این موضوع فاضلاب مشــهد 
گره هــای پیچیده ای وجود دارد که انســان 

می کند  تعجــب  دچار  را 
تصفیه خانــه زدند که در 
هرثانیه یک مترمکعب آب 
را تصفیه می کند اما برای 
همیــن آب، کانال یا لوله 
مخصوصی درست نکردند 
و دوباره همین آب تصفیه 
شده به کشف رود می ریزد 
که آلوده است. بدون اینکه 
زیرســاخت آن را فراهــم 
کننــد و قرار بوده اســت 
که این آب تصفیه شده را 
که برابر با نصف آبی است 
که از ســد دوســتی آورده می شود، را برای 
کشاورزی منطقه غرب مشهد تحویل دهند 
و در مقابــل چاه های غرب مشــهد را برای 
ذخیره ســازی و تعادل بخشی آب مصرفی 

شهر مشهد ببندند.

ایرنا  استاندار خراسان رضوی گفت: با پیگیری های انجام شده مطالبات 6 هزار و 68 
میلیارد ریالی دستگاه های استانی و ملی مربوط به سفر هیات دولت و سایر سفرهای 

مسؤولان بلندپایه کشور به خراسان رضوی ابلاغ شد.
علیرضا رشــیدیان در نشست مرکز خدمات ســرمایه گذاری خراسان رضوی افزود: 
247میلیارد ریال از این میزان مربوط به مطالبات دستگاه های استانی و بقیه مربوط 
به دســتگاه های ملی اســت که به صورت 100 درصدی ابلاغ شده و دستگاه ها باید 

پیگیر تخصیص آن باشند.
وی ادامه داد: هزار و 200 میلیارد ریال از این میزان مربوط به ســاماندهی کشــف 
رود و تخصیص آن برای ســالهای 1394 و 1395 اســت و بقیه برای سایر مصوبات 

در حوزه های مختلف حمل و نقل، کشاورزی و کمربند سبز اختصاص یافته است.
اســتاندار خراســان رضوی در ادامه بر لزوم افزایش جذب سرمایه خارجی تأکید و بیان 
کرد: نباید سرمایه معطل فرآیند طولانی برای مهیا شدن زمینه سرمایه گذاری در استان 
و کشور باشد و مسؤولان مرتبط باید فرصت های سرمایه گذاری را از چنگال رقبا بربایند.

وی گفت: خراســان رضوی دارای ظرفیت های بالقوه اســت که تشنه سرمایه گذاری 
برای بالفعل شدن هستند.از این رو باید فرآیند سرمایه گذاری و جذب سرمایه خارجی 

کوتاه شود.
رشیدیان در ادامه همچنین گفت: شهر مشهد از لحاظ دسترسی به 22 مقصد خارجی 
پرواز مستقیم ودر فرودگاه هاشمی نژاد ظرفیت صدور ویزا داردکه باید این ظرفیتها 
برای جذب سرمایه گذاری به بهترین نحو در بخشهای مختلف و در پایگاه اطلاع رسانی 

مرکز خدمات سرمایه گذاری استان معرفی شوند.
وی بازار ســوغات و ظرفیت های معدنی، کشــاورزی، ترانزیتی و صنعتی اســتان را 
از دیگــر قابلیت های خوب برای جذب ســرمایه گذار ذکر و بیــان کرد: باید با اطلاع 
رســانی اطمینان خاطر لازم را برای ســرمایه گذاران ایجاد کرد تا آنها درک کنند با 

سرمایه گذاری در کشور و استان خراسان رضوی ضرری نخواهد کرد.
استاندار خراســان رضوی همچنین گفت: برای جذب سرمایه گذاری خارجی منافع 
ملی و منافع ملت دنبال می شــود لذا نمی خواهیم برندهای خارجی را در اســتان و 

مشهد توسعه دهیم.
وی افزود: بر اساس بازرسی اخیر در مشهد تعداد 70 برند خارجی در این شهر مغازه 

و تابلو داشتند که در بازرسی صورت گرفته فقط 13 برند واقعی بود.
رشیدیان ادامه داد: در عرصه رقابت جدی در دنیا برای جذب سرمایه گذاری خارجی 

باید در تمامی کشورها شرکتهای گردشگری ایجاد کنیم. 
وی با اشاره به تعداد شیعیان هند اضافه کرد:با توجه به تعداد حدود 25 میلیون نفر 
شــیعه در هند باید ببینیم چقدر توانســته ایم از این ظرفیت برای افزایش زائران در 

مشهد استفاده کنیم.
وی گفت: طبق هدفگذاری صورت گرفته در سال 2017 باید 30 درصد افزایش جذب 
زائر خارجی در مشــهد داشته باشــیم چرا که در دنیای رقابتی کنونی باید با معرفی 

ظرفیتها توجه سرمایه گذاران را به استان جلب کرد.
استاندار خراسان رضوی همچنین ضمن عرض تسلیت به مناسبت وفات کریمه اهل 
بیت)ع( و درگذشــت رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: آیت الله هاشمی 
رفســنجانی وجود مغتنمی برای نظام ملت و کشور بود و رحلت این بزرگوار صدمه 

جدی برای انقلاب است. 
همچنین احیاء ســتاد سرمایه گذارای استان به ریاســت استاندار که تا قبل از سال 

1393 در خراسان رضوی فعالیت داشت از مصوبات این نشست بود.

 استاندار خراسان رضوی خبر داد

ابلاغ 6 هزار و 68 میلیارد ریال از مطالبات سفر استانی رئیس جمهور

خبر

پیگیری نمایندگان نیشابوربرای تاسیس شهرک فیروزه 
نیشابور- خبرنگار قدس   نمایندگان شهرستان های نیشابور و فیروزه با مدیرعامل 

صندوق کارآفرینی امید کشور دیدارو خواستارتاسیس شهرک صنعت فیروزه  شدند.
حمید گرمابی وهاجرچنارانی نمایندگان شهرســتان های نیشابور و فیروزه درمجلس 
شورای اسلامی نسبت به دعوت از مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور به منظور 
حضور در شهرستان های نیشابور و فیروزه و آشنایی نزدیک با توانمندی  و قابلیت های 

کارآفرینی این دو شهرستان اقدام کردند.
نورالله زاده، حمایت جدّی خویش را جهت اختصاص اعتبار ملیّ صندوق کارآفرینی امید 

برای تاسیس »شهرک صنعت فیروزه«  در شهرستان های نیشابور و فیروزه اعلام کرد.
نمایندگان شهرســتان های نیشابور و فیروزه حمایت صندوق در جهت فراهم ساختن 
مقدّمات سفر و آشنایی دست اندرکاران مرتبط با صنعت فیروزه شهرستان با کشورهای 

خارجی و تورهای آموزشی در این زمینه را خواستار شدند.
در این جلســه لزوم حمایت صندوق از کارآفرینان شهرستان های نیشابور و فیروزه با 

تأکید نمایندگان و قول مساعد مدیرعامل این صندوق همراه بود.

خونابه های بیمارستانی 
را درحال حاضر به 

کشاورز می فروشند، از 
طرفی در این موضوع 

فاضلاب مشهد گره های 
پیچیده ای وجود دارد 

که انسان را دچار 
تعجب می کند
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افزایش 5 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و نقل شهری شاندیز 
شاندیز-خبرنگار قدس   
اتوبوس های ناوگان حمل و 
نقل شهری شاندیز افزایش 

یافت.
شهردار شاندیز بااعلام این 
خبر گفت :در حال حاضر 
در  اتوبوس  دســتگاه   18
ناوگان حمل و نقل درون 
شــهری و برون شــهری 

شاندیز برای جابه جایی مسافران مشغول به کار است .
سلطانی در ادامه اظهار داشت:این تعداد اتوبوس با توجه به ورود بیش از چند میلیون 
مسافر و گردشگر به این شهر توریستی و فرسوده بودن اتوبوس های موجود، جوابگو و 

در خور شأن زائران و مردم بومی این شهر نیست.
وی افزود: این در حالیست که هزینه تعمیر و نگهداری این چند دستگاه اتوبوس به 
علت عمر زیاد و فرسوده بودن آن ها برای شهرداری بسیار بالا بوده که خوشبختانه 
با پیگیری های شــهرداری و شورای شــهر و همکاری استانداری خراسان رضوی 
و ســــازمان همیاری شـــــهرداری ها 5 دستگاه اتوبوس بــه این شــهرداری 

واگذار شد. 
ســلطانی اعلام کرد: در چند روز آینده تعداد 5 دستگاه دیگر هم به شهرداری شاندیز 
واگذار خواهد شــد که امیدواریم با افزودن این 10 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و 
نقل شهرداری بتوانیم به مسافران و گردشگرانی که به این شهر سیاحتی سفر می کنند 
همچنین مردم بومی خدمات ارزنده ای ارایه دهیم وهم هزینه تعمیر و بهسازی کمتری 

داشته باشیم.

رخ در رخ

خبر

آب و هوا
  امروز مراقب غبار محلی باشید

قدس: هوای مشهد امروز چهارشنبه، با غبار محلی همراه 
خواهد بود.

به گزارش اداره کل هواشناسی استان کیفیت هوای مشهد 
به صورت غبارآلود همراه با وزش باد از شــرق به سمت 

جنوب شرقی خواهد بود.
طبق این گزارش آسمان مشهد صاف تا کمی ابری بوده و 

در انتهای روز با افزایش ابر مواجه می شود.
طبق پیش بینی ها امروز هوای مشهد ناسالم است.

خبر
بصیری پور در گفت و گو با قدس افشا کرد

  فرستادن اعضای شورای استان ها 
به کیش برای رأی جمع کردن

قدس: چند هفته پیش قبل 
عالی  انتخابــات شــورای  از 
استان ها در تهران جوی حاکم 
شده بود که به هر طریق رقبا 
را از میــدان خــارج کنند و 
این مسأله به گونه ای بود که 
برخی اعضای شورای استان ها 

از این موضوع ناراحت بودند.
رئیس شورای اسلامی اســتان خراسان رضوي با اشاره 
به اینکه در انتخابات اخیر از هر شــیوه و ظرفیتی علیه 
رقبا استفاده شد اظهار داشت: فرستادن اعضا به جزیره 
کیــش چند روز قبل از برگزاری انتخابات و یا واریز پول 
به حساب آن ها و دادن تبلت رقابت محسوب نمی شود 
و این فضا برای افرادی که شهرستانی هستند و امکاناتی 
هم ندارند سنگین است و به عبارتی با این فضا به آن 23 

نفری که به ما رأی دادن باید مدال قهرمانی داد.
بصیری پور با بیان اینکه در فضای رقابت ناسالم کاری از 
پیش نمی رود تصریح کرد: این مسایل در حالی بود که 
ما را به یک هم اندیشی در تهران نیز دعوت کردند اما جو 
آن دقیقاً علیه رقبا و به نفع کاندیدایی خاص بود و تمام 

این موارد جهت دار و یکطرفه بود.
وی خاطرنشان کرد: ما پولی نداریم که به حساب فردی 
بریزیم و این کار را نیز غیراخلاقی می دانیم اما اعتقاد ما 
تفاهم و همدلی و یک کاســه کردن نظرات و عقاید بر 

شعار شورایاوری و شوراباوری بوده و هست.

ستاد گرامیداشت دهه فجر انقلاب 
اسلامی در طبس تشکیل شد

طبس- خبرنگارقدس: ســتاد گرامیداشــت ســی و 
هشــتمین سالگرد پیروزی شــکوهمند انقلاب اسلامی 
دهه فجر شهرستان طبس در محل ساختمان فرمانداری 

تشکیل جلسه داد. 
دراین جلسه حجت الاسلام حسن آزاد به عنوان مسؤول 
ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی شهرستان طبس انتخاب 

شد. 
گفتنی است در این جلسه بر هرچه با شکوهتر برگزارشدن 

جشن های این دهه و حضور حداکثری مردم تأکید شد.

مدیر آموزش و پرورش: 
496 بی سواد در دوره سوادآموزی 

بردسکن جذب شدند
بردســکن- خبرنگار قدس: مدیر آموزش و پرورش 
بردسکن از جذب 496 بی ســواد در دوره سوادآموزی 

دراین شهرستان خبرداد. 
غلامحســین غفوری افزود: در راســتای سیاست های 
ابلاغــی، ســازمان نهضــت ســوادآموزی و معاونت 
سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش خراسان رضوی 
در خصوص جــذب و کلاس گــذاری دوره های برون 
سپاری نهضت سواد آموزی شهرستان فعالیت هایی را 

انجام داده است.
 وی بــا بیان اینکــه 80 نفر آمــوزش دهنده با نهضت 
ســواد آموزی شهرســتان همکاری می کنند، گفت: در 
ســال جاری 300 نفر افراد بی سواد در دوره های سواد 
آموزی جذب شــده اند که این تعداد نسبت به سهمیه 
 ابلاغی اســتان از رشــد 115 درصدی برخوردار است.
 مدیر آموزش و پرورش بردسکن از جذب 100 درصدی 
افراد کم ســواد در دوره انتقال و دوره تحکیم به تعداد 
196 نفر خبرداد و گفت: در مجموع جذب سوادآموزان 
هر سه دوره سوادآموزی در شهرستان 496 نفر در سال 
جاری هســتند که علاوه بر ســهمیه استان 10 درصد 

بیشتر جذب این دوره ها شده اند. 

 یک ســؤال از مســؤولان در رابطه با چند هزار سرویس 
مدارس که برای یک کف دســت آرم سرویس مدرسه 60 
هزار تومان اول مهر و سه درصد در طول سال می گیرد یک 

کار مفید برای راننده ها انجام داده با این همه درآمد.
915...7665

 با وجود دســتور وزیر جهت رســیدگی بــه وضعیت ما 
تعهدنامه داران پدیده، هیأت مدیره پدیده و اســتاندار عملًا 
افراد را به ســمت تبدیل تعهد به سهام هدایت می کنند که 
موجب هجوم حجم زیادی از ســهامداران برای فروش و در 
نتیجه افت شدید قیمت شده و نهایتاً هر دو گروه سهامدار و 
تعهدنامه دار متضرر می شوند و یا می گویند آنقدر صبر کنید 
تا پروژه به سوددهی برسد بعد طلب ها را پرداخت می کنیم. 
935...2668
 مگر می شود با پول مردم کار کنیم و از سود آن هر وقت 
خواستیم پول مردم را بدهیم. با توجه به پایانکار و سنددار 
شــدن املاک فراوان پدیده در شــهرهای دیگر بهتر است 
هیأت مدیره آنها را به مزایده بگذارد و بدهی های شــرکت 

را بپردازد.
935...2668
 بــه نظر این بنده حقیر اگر برای قطــع یارانه ها فقط به 
حقوق دریافتی اســتناد شود یک ظلمی دیگر بر بخشی از 
جامعه تحمیل می شــود چرا که در همین نوده جاده قدیم 
کسانی را داریم که ریالی حقوق دریافت نمی کنند اما بیش 
از 18میلیون تومان کرایه مغازه می گیرند و همینطور بروید 
در ســطح شهر آن وقت یک عضو هیأت علمی دانشگاه که 

مستأجر است اما حقوقش ماهی سه میلیون تومان است.
915...3523

 شرکت آب و فاضلاب خراســان رضوی ما بازنشستگان 
پایین دســت را به ورطه فراموشی ســپرده است سال 94 
تجلیل و تکریم نشدیم امسال هم همینطور شما را به خدا به 

گوش مسؤولان مربوطه برسانید.
915...2503

 حال که برخی از مدیران شهرســتان های اطراف مشهد 
حاضر نیســتند در شــهر محل مسؤولیت شان اقامت کنند 
لااقل از وســایل نقلیه دولتی، برای آمد و شد خود استفاده 
نکنند، چون شــرعاً و قانونــاً اشــکال دارد و باید فردا هم 

خودشان و هم مدیران بالادستی پاسخگو باشند!
915...1648

 مسؤولان استان برای چندمین بار از شما تقاضا می کنیم 
تکلیف ما زمین داران جمآب اطراف گلبهار را بعد از 20 سال 

مشخص کنید.
936...1596

 مدرسه رسالت انتهای شریعتی هفته پیش از اول شروع 
مدرسه برای اولین بار بچه ها را برای اردو به سینما سیمرغ 
واقع در قاســم آباد میدان مادر برده که هزینه 8 هزار تومان 
گرفته شده که با تحقیقات انجام شده 1000جهت کرایه و 
3000 جهت خرید بلیت هزینه شــده پس باقیمانده پول 
کجاست؟ در حالی که بچه ها از اواسط فیلم موفق به دیدن 

فیلم شدند!
915...6651

 شــهردار محترم! در بلوار توس 41 درودی14 به خاطر 
احداث کارگاه های زیاد در این مکان آسایش از همسایگان 

سلب شده لطفاً پیگیری شود.
939...6359

 چرا شــرکت مخابرات همراه اول ساعت4 صبح  پیامک 
تبلیغاتی برای ما ارســال می کند. کسی هست جواب ما را 

بدهد؟
915...4844

 هر وقت اختلاسگران دست از سر این مملکت برداشتند، 
بعد تانکرهای فاضلاب دست از سر کشف رود برمی دارند!

936...5881
 هنوز از اول مهر به معلم های حق تدریس حقوق نداده اند.
936...8440

فرماندار خواستار شد
   ضرورت استقرار پلیس راه در طرقبه 

وشاندیز 
شاندیز - خبرنگار قدس: فرماندار طرقبه شاندیز گفت: 
گســتردگی راه های مواصلاتی و ترافیک سیال و سینوسی 
به اضافه مسأله مهم گردشگری و توریستی منجر به افزایش 
تردد در جاده های مختلف شهری، روستایی و ییلاقی شده 
که اســتقرار پلیس راه را به عنوان اولویت نخست ترافیکی 

مبدل ساخته است.  
حسینی افزود : این مطالبه به حق و ضروری پیگیری شده و 
با نگاه مثبت مسؤولان فرادستی مقدمات این مهم در دست 

تدوین و برنامه ریزی است.
وی با اشــاره به ضــرورت توزیع عادلانه اعتبــارات جرائم 
راهنمایــی و رانندگی گفت: با توجه به حضور روزانه بالغ بر 
70 هزار خودرو و وارد آوردن خســارت به زیر ســاختها و 
زیربناهای حمل و نقل جاده ای و با در نظر گرفتن مراجعین 
و مســافرین متنوع منجمله گردشــگران خارجی باید در 
حوزه راهداری و تامین تجهیزات ترافیکی با تقسیم عادلانه 
اعتبارات، زمینه اقدام موثر در حوزه ترافیک و مسائل مرتبط 

فراهم گردد.
 سید حســن حسینی ادامه داد: شــهرداری های شهرهای 
طرقبه و شــاندیز در حوزه ترافیک شهرســتان بیش از 20 
میلیــارد ریال هزینه کرده اند تا نقــش ارزنده ای در بهبود 
ترافیک و عبور و مرور جاده ای وبه تبع آن کاهش مشکلات 

ترافیکی داشته باشند. 
وی افزود: اما وضعیت خاص و ویژه شهرستان اقدامات بیشتر 
بــا کیفیت تر و بــه روز تر را می طلبد  که ایــن امر در گرو 
کمک های مسؤولان فرادستی و حمایت های جدی، خاص و 

جامع نگر به مسائل مبتلابه شهرستان است.

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
رسانه در ارسال سوژه از سوی شما خوانندگان 
گرامی، با راه اندازی این ستون به ثمر نشست، 

بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 

می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 
در تماس باشید.
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ریسک بالای ازدواج های فامیلی
با ســلام، من جوانی بیست ساله هســتم که می خواهم با 
دخترعمویــم ازدواج کنم، ولی در خیلی موارد شــنیدم که 
ازدواج فامیلی خوب نیست و ممکن است بچه، معلول شود. 
با این حال خیلی به دختر عمویم علاقه مندم. لطفاً راهنمایی 

بفرمایید. ممنونم.
زهره نخعی، کارشناس ارشد روان شناسی: 

با سلام، ازدواج فامیلی هم دارای محاسن است و هم معایب. 
محاسن این ازدواج ها، شناخت بیشتر است و امکان پنهانکاری 
کمتر می شــود. خانواده ها نیز از هم شناخت کافی دارند و از 
بسیاری از مشکلات یکدیگرآگاه هستند. این ازدواج ها معایبی 
نیز دارند، مانند احتمال به دنیا آمدن فرزند معلول یا بیمار، 
ایجــاد اختلاف و کینه و کــدورت بین فامیل به علت وجود 
اختلاف بین زوج ها، دخالت فامیل در زندگی زوج ها و... . پس 
با توجه به این مســایل اگر قصد ازدواج با دخترعمویتان را 
دارید، ابتدا باید مشاوره کنید و آزمایش های ژنتیک و تدابیر 
پزشکی را انجام دهید، زیرا ریسک بروز بیماری های ارثی یا 
ژنتیکی در ازدواج های فامیلی نسبت به سایر ازدواج ها دوبرابر 
اســت. در این آزمایش های، اطلاعات طبی در اختیار شما و 
خانواده ها قرار می گیرد و احتمال وجود بیماری های ژنتیکی 

پیش بینی می شوند. 
خوانندگان گرامی! شما می توانید پرسش های خود را از مشاور 
روزنامه به ســامانه 300072305 پیامک کنید. پرسش های 

شما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ داده خواهد شد.
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